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Een gelukkig nieuwjaar! Dat wens ik u allen en dat voelt ook zo: het is gelukkig een nieuw jaar. Dat zullen 
velen van u ook zo voelen, denk ik. Want het is een roerig jaar geweest. Tegelijkertijd zijn er natuurlijk ook 
mooie dingen gebeurd en in gang gezet, zeker op het gebied van digitalisering en gegevensuitwisseling: een 
onderwerp waar in deze editie meerdere artikelen uitvoerig op ingaan.

Ik kan me voorstellen dat het u aan het eind van 2020 ontgaan 
is dat er vlak voor de kerst maar liefst vier brieven aan de kamer 
zijn gestuurd over gegevensuitwisseling en informatiebeleid 
(lees meer hierover in het interview met Tamara van Ark vanaf 
pagina 21 en het overzicht op pagina 26-28, red.)

Om het nieuwe jaar goed te beginnen, zal ik uit twee brieven wat 
highlights belichten en samenvatten. De komende columns zal ik 
met name ten aanzien van open standaarden en grondslagen voor 
gegevensuitwisseling een en ander verder inkleuren. Taaie, maar 
zeker niet saaie onderwerpen, want zonder onze gezamenlijke 
inzet hierop krijgen we de beschikbaarheid van de juiste infor-
matie op de juiste plek op het juiste moment niet voor elkaar.

Prioriteiten gegevensuitwisseling 
Met de Tweede Kamerverkiezingen van 17 maart a.s. in zicht, 
heeft demissionair minister Van Ark voor Medische Zorg en 
Sport aangegeven waar zij de komende maanden haar prioriteit 
aan geeft. Niet geheel verrassend staat het aanbieden van het 
Wetsvoorstel Elektronische Gegevensuitwisseling in de Zorg 
(Wegiz) met stip op nummer 1: er wordt alles aan gedaan om het 
wetsvoorstel voor het verkiezingsreces - vanaf 12 februari 2020 - 
aan de Tweede Kamer aan te bieden.  

Daarnaast wordt toegelicht hoe de komende maanden verder 
invulling wordt gegeven aan een motie van Van den Berg (CDA) 
/Kerstens (PvdA), die verzoekt om meer publieke regie en sturing 
op de landelijke ICT-infrastructuur en aanpalende voorzieningen. 
Het doel hiervan is om tot een versnelling van elektronische 
gegevensuitwisseling te komen. Ook binnen het Informatieberaad 
Zorg wordt er uitvoerig gesproken over eventueel benodigde ge-
nerieke functies en voorzieningen.

Tot slot zal er prioriteit worden gelegd bij toekomstbestendig 
beleid ten aanzien van grondslagen voor het delen van gegevens 
tussen zorgverleners en het verlenen van toestemming door 
burgers. Want in de praktijk is niet altijd even duidelijk wanneer 
nu wel en niet uitdrukkelijke toestemming van een patiënt nodig 
is voor gegevensuitwisseling. Het komend jaar zal de verant-
woordelijk minister de Tweede Kamer hierover uitgebreid over 

informeren. Op dit gebied komt binnenkort overigens ook een 
factsheet beschikbaar dat hier duidelijkheid over geeft.

Open standaarden en ICT-markt
Samen met het zorgveld werkt VWS toe naar een stelsel met 
open standaarden waarmee we eenheid in taal en techniek 
realiseren. Hiermee ontstaat er een gelijker speelveld tussen 
ICT-leveranciers. In een tweede brief geeft minister Van Ark 
een overzichtelijke set uitgangspunten bij het streven naar open 
standaarden, waaronder betaalbaarheid, keuzevrijheid en ‘de-
centraal, tenzij…’

Tegelijkertijd constateert Van Ark dat er nog behoorlijk wat 
obstakels zijn op weg naar openheid van markt en stelsel. Zij 
gaat in op de oorzaken van onvoldoende openheid en geeft aan 
waar er de komende tijd aan wordt gewerkt. Dit gebeurt op 
basis van een vijftal speerpunten of thema’s, waaronder het 
steviger bevorderen van een gelijk speelveld van leveranciers 
en het realiseren van uniforme afspraken om interoperabiliteit 
te realiseren. 

De volgende editie zal ik uitgebreider stilstaan bij deze uit-
gangspunten en vooral bij het #hoedan. De komende maanden 
worden spannend, met gelukkig licht aan het eind van de tunnel, 
ook op het gebied van gegevensuitwisseling!  

Elektronische nieuwjaarswensen 
van VWS
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